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Indkaldelse til Skolebestyrelsesmøde 
Sønderholm Skoles bestyrelse  

 
Tid: Onsdag d. 10. april 2019 kl. 17.00 – 19.00.   

Sted:  Sønderholm Skole  

Deltagere: Rune Træholt (RT), Michael B. Larsson (MBL), Tina Engstrøm Lyhne (TL) 
Lotte Jacobsen (LJ), Nikolaj Hebsgaard (NH), Rasmus Risgaard Kjeldberg 
(RK), Mariella Hostrup Buus (MB), Jacob Birk Jensen (JB), Marie Vingaard 
Bové (MV), Werner Raundrup Elhauge (WE), Louise Sørensen (LS), Rikke 
Rosengren Sørensen (RS), Sarah Svendsen (SS), Sofie Svendsen (SS2) 

Mødeleder: Rasmus Kjeldberg formand for skolebestyrelsen 

Referent: Skoleledelsen 

 
 
 

Dagsorden 
 
1) Godkendelse af dagsorden 

I. Dagsorden godkendt 
 
2) Skoleårets planlægning of Timefordelingsplan for skoleåret 2019-2020 
Skoleledelsen fortæller om planlægningen af næste skoleår. Herunder om mulige justeringer af 
folkeskoleloven og ny valgfagsordning. Skolebestyrelsen godkender timefordelingsplanen. 

I. Gennemgang af arbejdsplan for fagfordeling og teamdannelse næste skoleår blev gennemgået. 
II. Mobilitetsuge blev beskrevet i forhold til overtallighedsproceduren i kommunen. Sønderholm Skole 

har ingen overtallige medarbejdere.  
III. Den nye valgfagsordning blev kort præsenteret. Årsagen til den nye ordning skal blandt andet 

findes i opmærksomheden på praksisfagligheden i fagene med hensigten om, at elever i folkeskolen 
får øjnene endnu mere op for erhvervsuddannelserne. 

IV. Justeringer af folkeskoleloven blev gennemgået. Forligspartierne er blevet enige om forslaget, men 
skal behandles i folketinget. Tidsperspektivet er usikkert grundet det kommende folketingsvalg. 
Der opereres derfor i forhold til planlægningen af næste skoleår i Aalborg Kommune med begge 
scenarier. Folkeskolen som den er nu, og den justerede folkeskolelov. Se endvidere bilag til referatet 
hvoraf begge timetildelingsplaner fremgår. Begge blev godkendt. 

 
3) Rammer for skole-hjem-samarbejdet næste skoleår 
Ledelsen vil gerne have skolebestyrelsens input til de tænkte rammer for forældresamarbejdet næste 
skoleår. 

I. Skolen har besluttet at der hvert skoleår ligger en obligatorisk skole/hjemsamtale i en fast periode 
i efteråret. Skole/hjemsamtalen i foråret er en ad. hoc. aftale, hvor skole eller hjem kan bede om 
en samtale efter behov. Ligeledes gøres der opmærksomt på, at skole og hjem i øvrigt altid kan 
aftale at mødes, hvis det skønnes nødvendigt. 

II. Bestyrelsen retter opmærksomhed på, at skolen ved udmeldelse af ovennævnte gøres særligt 
opmærksomt på, at forældre også har et ansvar i at tage den fornødne kontakt til skolen, hvis de 
oplever at mangle information eller drøftelse vedr. deres barns skolegang. 

III. Bestyrelsen ønsker at skole/hjemsamtalerne ligger i et tidsrum, hvor forældrene har mulighed for 
at deltage. Altså efter endt arbejdsdag. Der kan evt. appelleres til at forældre, som har mulighed 
for at komme til samtalerne tidligt på dagen opfordres til at gøre det. Ledelsen fik input til 
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tidsperspektivet for skole/hjemsamtalerne. Den endelige beslutning skrives ud i forbindelse med 
næste skoleår i et nyhedsbrev. 

IV. De forældrevalgte i bestyrelsen er enige om, at det er vigtigt at skolen signalerer imødekommenhed 
i forhold til tider til skole/hjemsamtalerne. 

V. Skriv om forældrerådets arbejde skrives ud til alle forældre. 
VI. Vi drøftede antal og indhold af forældremøderne. Rasmus forhører sig i sit formandsnetværk, hvad 

der praktiseres på andre skoler. Punktet drøftes og vedtages på næste skolebestyrelsesmøde. 
 
4) Klassekasser – Skal vi lave en skæringsdato? 
Rasmus har et oplæg til beslutning som måske kan være et kompromis for de klasser som har opdelt 
klassekasse 

I. Debatten gik på hvordan vi som skole kan gå fra ikke solidariske klassekasser til solidariske. 
II. Vi besluttede at den solidariske klassekasse starter op nu i indskolingen og fremadrettede 

nystartede klassekasser kun er solidariske. Der henstilles til at de resterende klassekasser også 
overgår til solidariske. De klassekasser, som forældre fastholder som usolidariske, vælger skolen 
ikke at bruge penge fra. De forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer laver et princip herom, som 
sendes ud. Bestyrelsesmedlemmerne vil endvidere orientere herom ved de første forældremøder 
næste skoleår. 

 
5) Skolens principper 
Rasmus og Werner medbringer et forslag til rammen for arbejdet. Vi reviderer herunder skolebestyrelsens 
årshjul. 

I. Rasmus præsenterede skolens nuværende tre principper. Ifølge loven (§44, stk. 2) mangler vi en 
hel række af principper. Disse starter vi med at lave. Dernæst kan vi udarbejde principper, som vi 
lokalt finder hensigtsmæssige. 

II. Werner præsenterede ’Skole og forældres’ måde at opbygge principper på. Han viste også 
eksempler fra Forældrefiduser.dk. Til arbejdet kan vi bruge et refleksionsskema. 

III. Vi indkalder til et ekstra møde i maj, hvor principper og årshjul er på dagsordenen som det 
eneste. Mødet ligger den 20. maj kl 17-19. 

 
 
6) Informationer 
A) Nyt fra elevrådet  

I. Affaldssortering står for døren.  
B) Nyt fra personalet 

I. Personalet er optaget af at afslutte skoleåret godt, samtidig 
med at man er i gang med forberedelse af næste. 

II. Nogle lærere er gået i gang med planlægningen af spilbaseret 
undervisning (GDBL21)  

III. Hele skolen har været på pædagogisk weekend. Her blev det 
blandt andet besluttet at hele skolen fremadrettet vil arbejde 
med projektarbejdsformen. 

C) Nyt fra ledelsen 
I. Orientering om GDBL21 – som også kan læses en lille artikel i 

Nibe Avis. 
II. Orientering om ny direktør i skoleforvaltningen, Jakob 

Ryttersgaard. 
III. AULA: skolen har arbejdet med forventninger og aftaler vedr. 

brugen af AULA på Sønderholm Skole. 
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IV. Aalborg Kommune arbejder på en ny aftale vedr. digitale 
læringsportaler, hvor 9 kommuner er gået sammen om at lave 
en ’flatrate model’, som muliggør at skolerne kan bruge flere 
digitale læringsportaler. Denne model er sendt i udbud. 
Aftalen forventes at være klar lige op til sommerferien eller 
midt i sommerferien. 

V. Skolen har haft møde med lokalhistorisk Arkiv nogle gange. De 
overtager de tidligere kompetencecenterlokaler. 

D) Nyt fra formanden 
I. Rasmus skal til møde med alle formændene for 

skolebestyrelserne i kommunen 7.maj. 
II. Vedr. byggeriet ved skolen er der gang i en for-debat vedr. 

indsigelser og lign. 
 
 
7) Eventuelt 

I. Der spørges til alternative tilbud til skolemad, nu da aftalen med Bogø er udgået. Der arbejdes 
fortsat med en løsning, men ingen er fundet endnu. 

 
 
Bilag til referatet: 
 
https://drive.google.com/open?id=1jJxRxs9vtvy0I5IuDIToQsWjSGs8jhsO 
 
https://foraeldrefiduser.dk/forside/17#content 
 
http://skole-foraeldre.dk/artikel/principper 

 

https://drive.google.com/open?id=1jJxRxs9vtvy0I5IuDIToQsWjSGs8jhsO
https://foraeldrefiduser.dk/forside/17#content
http://skole-foraeldre.dk/artikel/principper

